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Geachte leden van de raad,

Op 18 juli ontvingen wij van de fractie GroenLinks schriftelijke vragen betreffende de biodiversiteit van
het groenbeheer binnen de gemeente. In deze brief ontvangt u onze antwoorden hierop.

1. Hoe draagt het groenbeheer van de gemeente Huizen bij aan meer biodiversiteit, met name
aan een grotere verscheidenheid aan wilde bloemen?

Antwoord:
Wij streven naar een zo duurzaam mogelijk groenbeheer in de openbare ruimte. Dit betekent onder
andere dat we op veel locaties minder ‘intensief’ beheren, ofwel op een meer natuurlijke wijze

beheren. Veiligheid en toegankelijkheid houden we hierbij in acht, maar niet overal is een heel strak
beheer noodzakelijk of gewenst. Bijvoorbeeld bermen of grote velden in parkgebieden, deze zijn heel
geschikt om maar 1 of 2 keer per jaar te maaien. Dit gebeurt al op veel locaties, maar zal vanaf het
komende seizoen verder worden uitgebreid omdat ook wij streven naar meer biodiversiteit binnen
onze gemeente. De nieuwe meerjarige onderhoudscontracten die vanaf volgend jaar ingaan worden
momenteel opgesteld en deze veranderingen zijn hier al in meegenomen.

2. Welke mogelijkheden ziet u om de biodiversiteit in onze gemeente de komende jaren nog te
versterken?

Antwoord:
Zoals genoemd in het antwoord op de eerste vraag zal er vanaf 2020 op meer plekken wel
gecontroleerd, maar minder intensief worden beheerd, met name het gras. In de woonwijken vertaalt
zich dat op sommige locaties naar een lagere intensiteit maaien, maar dit valt nog steeds onder
‘intensief beheer’ (gemiddeld 1 5x per jaar maaien). Maar ook bij intensief beheer kan er op deze
manier meer biodiversiteit ontstaan doordat er dan bijvoorbeeld wel paardenbloemen en madeliefjes
kunnen groeien.

Het merendeel van de bermen langs de hoofdwegen en grote velden in parkgebieden worden
komend jaar ‘extensief’ beheerd. Dat houdt in dat er op deze locaties variërend van 2 keer per jaar
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tot 1 keer in de 2 jaar wordt gemaaid. In de contracten is opgenomen dat indien de locatie er
geschikt voor is, het maaisel minimaal een week moet blijven liggen in verband met zaadafzetting
van de planten. Om een bloemrjke berm te krijgen is het van belang dat de ondergrond ‘schraal’ is,

oftewel voedselarm. Het verschralen van de ondergrond kan enkele jaren duren. In de loop van de
jaren zullen er dus in de bermen die we op deze ‘extensieve’ manier beheren uiteindelijk meer
bloemrjke weiden en bermen ontstaan.

3. Op welke plekken gaat u bijvoorbeeld minder intensief maaien, om meer kleurrijke in plaats
van monotoon groene bermen te krijgen?

Antwoord:
Zie ook het antwoord op vraag 2. Het veranderen van intensief beheer naar extensief beheer is bij de
bermen langs de Huizermaatweg, ‘t Merk, Bestevaer en de Zuiderzee. Daarnaast zijn er nog
verschillende grote velden in de parkgebieden die aangepast worden. En zoals al eerder genoemd
ook in de wijken zal er op sommige locaties een verlaging van de maai-intensiteit worden

doorgevoerd.

4. Voor meer biodiversiteit is ook de medewerking van onze inwoners nodig. Een minder
versteende inrichting van tuinen draagt niet alleen bij aan een kleurrijker straatbeeld, het helpt
ook wateroverlast tegen te gaan. Welke mogelijkheden ziet u om de participatie van onze
inwoners op gebied van biodiversiteit te bevorderen?

Antwoord:
Huizen is aangesloten bij Operatie Steenbreek om tuinen te vergroenen en bewoners bewust te
maken hoe ze hun leefomgeving klimaatbestendiger kunnen inrichten. Hier zijn de afgelopen jaren

verschillende ludieke acties voor gevoerd, zoals het ruilen van een tegel tegen een plant.
Zie voor andere acties ook de website www.huizenklimaatbewust.nl.
Ook bij wijkrenovaties worden bewoners voorgelicht over het belang van een klimaatbestendige
omgeving en dus ook op eigen terrein. Daarnaast geven we zelf het goede voorbeeld door te
vergroenen waar mogelijk. Onder andere bij renovatieprojecten, denk hierbij bijvoorbeeld aan de
Van Hogendorplaan en het gebied aan de voorzijde van het gemeentehuis. De wijkrenovaties van
Stad en Lande en Bovenweg die voor de komende jaren gepland staan bieden ook veel kansen om
verder te vergroenen. Maar ook op kleine schaal wordt vergroend, in het havengebied zijn op een
aantal locaties onnodige bestrating verruild voor planten. Vanuit het budget ‘Vergroenen van wijken’

zal dit de komende jaren worden voortgezet.

Drs. K.S.
burgem

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders,



 

 

 

Aan: het college van b & w gemeente Huizen 
 
Datum: 18 juli 2019 
 
Betreft: vragen o.g.v. art. 47 RvO over biodiversiteit/wilde planten 
 

Geacht college, 

Veel mensen valt het op: we zien steeds minder insecten, bloemen en vogels. Intensivering van de 
landbouw, oprukkende verstedelijking en infrastructuur en de wijze van beheer van het stedelijk 
groen hebben er voor gezorgd dat de biodiversiteit in ons land  flink achteruit is gegaan. Zag je zo’n 
dertig jaar geleden nog overal kleurrijke bermen, tegenwoordig zijn wilde bloemen geen 
vanzelfsprekendheid meer in het Nederlandse landschap. Uit recent onderzoek blijkt dat de 
afgelopen decennia twee derde van alle insecten is verdwenen.1 In die periode verdwenen ook de 
wilde bloemen uit ons landschap: op een enkele wegberm na, vind je die alleen nog maar in 
natuurgebieden. Zonder bloemen, geen insecten. En zonder insecten, geen vogels. Door te 
investeren in biodiversiteit ontstaat er een gezond ecosysteem en kunnen we ook de 
eikenprocessierups bestrijden.2 De Vogelbescherming roept gemeenten op om op natuurlijke 
vijanden in te zetten in de strijd tegen de eikenprocessierups.3  Alle reden om weer meer plaats te 
creëren voor wilde planten.  
In dit verband heeft de fractie van GroenLinks de volgende vragen: 
1. Hoe draagt het groenbeheer van de gemeente Huizen bij aan meer biodiversiteit, met name aan 

een grotere verscheidenheid aan wilde bloemen? 
2. Welke mogelijkheden ziet u om de biodiversiteit in onze gemeente de komende jaren nog te 

versterken? 
3. Op welke plekken gaat u bijvoorbeeld minder intensief maaien, om meer kleurrijke in plaats van 

monotoon groene bermen te krijgen?  
4. Voor meer biodiversiteit is ook de medewerking van onze inwoners nodig. Een minder 

versteende inrichting van tuinen draagt niet alleen bij aan een kleurrijker straatbeeld, het helpt 
ook wateroverlast tegen te gaan. Welke mogelijkheden ziet u om de participatie van onze 
inwoners op gebied van biodiversiteit te bevorderen? 

 
Ik verzoek om schriftelijke beantwoording van deze vragen voor de eerstvolgende raadsvergadering. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de fractie van GroenLinks, 
 
Marian van den Berge 

                                                           
1 https://www.businessinsider.nl/insecten-sterfte-gevolgen-mensheid/ 
2 https://duurzaam-actueel.nl/vogelbescherming-roep-gemeenten-op-biodiversiteit-in-te-zetten-in-bestrijding-
eikenprocessierups/ 
3 http://www.vogelbescherming.nl/briefaangemeenteneikenprocessierups 
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